

Parent Circular
September 2022-23

31/08/2022

Dear Parents,

We would like to thank you for your support that has led to a successful start for the current academic year. Below are some important updates that are bringing to your attention:

1. Starting from Sunday 4th September 2022, the school will follow a regular timing as follows:
 - a. **For KG:** Sunday to Thursday: - 7:00 a.m. – 12:30 p.m.
 - b. **Grade 1 to 12:** Sunday to Wednesday: -7:00 a.m. – 1:30 pm.
Thursday: 7:00 a.m. – 12:30 pm.
2. **School gates** will only open at 6:30 a.m. To sustain students' health and safety, early duties will only be available from 6:30 a.m. Students cannot be attended by Security Guard members.
3. Registration of students on the school and the Ministry System will be recorded between 7:00 a.m. – 7:30 a.m.
4. A student is marked late after 7:15 a.m.
5. Students will not be allowed to access school and attend classes after 8:00 a.m without a valid reason to be justified and reviewed by the school leaders.
6. Continuous and frequent absence/lateness will have consequences that is highlighted in school Attendance and Punctuality policy (check the policy on the school website for further information).
7. In case of emergency, please contact Ms. Faten, the Attendance and Punctuality Coordinator by phone: 40206900 or via email: f.salman@americanacademy.sch.qa
8. Medical reports and supporting documents should be submitted in case of leave requests to Ms. Faten (in person) or via email f.salman@americanacademy.sch.qa

9. Parents are kindly requested not to access the school premises when dropping off their children as per the current Covid Measures unless they have requested an appointment to meet with designated staff.
10. We will continue to advise parents not to park inside the school and to use the designated parking outside.
11. We are kindly requesting all parents to be committed to pick up their children at the exact time. We will accommodate parents to collect them till 2:00 p.m.
12. Parents who need late Pick-up Arrangements are kindly requested to register their children for this optional service. This will be charged at 50 QAR/Hour. The allocated amounts will be added to your account and the balances should be cleared when you are finalizing your financial statements.
13. In Elementary, we have started distributing the school learning resources across grade levels including the Arabic, Islamic, and Qatar History.
14. For Grade 6-12, we will start distributing all related learning resources in class and students will be requested to sign off the receipt forms regardless of the payments that should be secured in advance. Balances will be automatically added on accounts (in case parents did not finalize the books fees) once the students receive the textbooks.
15. Grade 10,11, and 12 pathways and electives are being finalized. New class lists have been issued based on the selected choices. Switching sections is no longer an option as the pathways now are being confirmed.
16. Students' timetables will be sent on Thursday 1st of September 2022, as the delay was due to the pathways of high school.
17. Weekly highlights across grade levels will be sent starting from Thursday 1st of September 2022. Last week we were conducting diagnostic tests linked to school internal data.
18. We will be starting the school curricular activities during the month of September 2022.
19. Covid Measures are still in place across the school.

School Principal

Maha Teema

السادة أولياء الأمور الكرام

تهديكم إدارة مدرسة الأكاديمية الأمريكية أطيب التحية وتود شكركم على دعمكم الذي أدى إلى بداية ناجحة للعام الدراسي الحالي. فيما يلي بعض التحديثات المهمة التي يجب على ولي الأمر معرفتها والالتزام بها :

1. سيكون دوام الطلاب الاعتيادي بداية من يوم الأحد الموافق 2022/09/04 كالتالي:

- أ. مرحلة الروضة من الأحد إلى الخميس من الساعة 7:00 صباحًا - 12:30 بعد الظهر.
 - ب. الصف الأول حتى الصف الثاني عشر من الأحد إلى الخميس من الساعة 7:00 صباحًا - 01:30 بعد الظهر.
 - ت. مرحلة الروضة حتى الصف الثاني عشر الخميس 7:00 صباحًا - 12:30 بعد الظهر.
2. حفاظًا على صحة الطلاب وسلامتهم، يرجى العلم أن بوابات المدرسة مغلقة حتى الساعة 6:30 صباحًا وسيتم توفير مناوبة للإشراف على الطلاب ابتداءً من الساعة 6:30 صباحًا مع فتح البوابات حيث أن الأمن لا يمكنه الإشراف على الطلاب في حال حضورهم قبل فتح البوابات في الساعة 6:30 صباحًا .
3. يتم تسجيل حضور الطلاب في المدرسة وعلى النظام الخاص بالوزارة بين الساعة 7:00 صباحًا حتى 7:15 صباحًا.
4. سوف يتم احتساب التأخير عند حضور الطالب بعد الساعة 7:15 صباحًا.
5. لا يتم السماح للطالب/الطالبة بالدوام المدرسي عند حضوره/ها بعد الساعة 8:00 صباحًا دون عذر مقبول يبرر تأخره/ها ويجب مراجعة إدارة المدرسة.
6. الغياب/التأخر المتكرر له عواقب قد تم تسليط الضوء عليها وتوضيحها في سياسة الحضور المدرسي والالتزام بالمواعيد (يرجى مراجعة السياسة على موقع المدرسة للحصول على مزيد من المعلومات)
7. في حالة وجود حالة طارئة، يرجى الاتصال بالأستاذة/ فاتن، مسؤولة الحضور والغياب عبر الهاتف: 40206900 أو عبر البريد الإلكتروني: f.salman@americanacademy.sch.qa
8. في حال غياب الطالب بعذر طبي يرجى تقديم التقارير الطبية /الوثائق الداعمة إلى الأستاذة/فاتن (شخصيا) أو عبر البريد الإلكتروني f.salman@americanacademy.sch.qa

9. لا يسمح بتواجد أولياء الأمور داخل الحرم المدرسي عند إحصار أبناءهم وفقا لتدابير كوفيد الحالية إلا في حال وجود موعد مع الموظفين المعنيين.

10. نوه بوجود مواقف مخصصة لسيارات أولياء الأمور خارج المدرسة نظرا لعدم السماح بالوقوف داخل المدرسة.

11. نرجو من جميع أولياء الأمور الالتزام باصطحاب أبنائهم في الوقت المحدد. وسيتم عمل مناوبة للإشراف على الطلاب حتى الساعة 2:00 بعد الظهر.

12. يرجى العلم أنه في حال تعذر أولياء الأمور اصطحاب أبنائهم في الموعد المحدد يمكنهم تسجيل أبنائهم في الخدمة الإختيارية التي توفرها المدرسة مقابل 50 ريال قطري للساعة الواحدة وستتم إضافة هذه الرسوم على حسابكم عند تسوية جميع المستحقات المالية المطلوبة.

13. تم البدء في توزيع مصادر التعلم للمرحلة الابتدائية، بما في ذلك كتب اللغة العربية، تاريخ قطر والشرعية.

14. سنبدأ بتوزيع جميع مصادر التعلم من الصف السادس إلى الصف الثاني عشر داخل الصفوف وسيتم توقيع الطلاب على نموذج الاستلام بغض النظر عن المدفوعات التي يجب دفعها مقدماً. بمجرد استلام الطلاب للكتب المدرسية ستتم إضافة هذه الرسوم تلقائياً على حسابكم (في حالة عدم سداد رسوم الكتب).

15. تم تحديث قوائم الفصول بناء على الخيارات المحددة من قبل طلاب الصفوف 10،11،12، لم يعد هناك مجال لتبديل الخيارات حيث تم الانتهاء من تأكيد المسارات .

16. سيتم إرسال الجداول الزمنية للطلاب بحلول يوم الخميس الموافق 1 سبتمبر 2022، حيث كان التأخير بسبب مسارات المرحلة الثانوية.

17. سيتم إرسال الرسالة الأسبوعية لجميع المراحل بدءاً من يوم الخميس 1 سبتمبر 2022. حيث تم إجراء اختبارات تشخيصية خاصة بالبيانات الداخلية للمدرسة في الأسبوع الماضي.

18. سنبدأ أنشطة المناهج الدراسية خلال شهر سبتمبر 2022.

19. يجب اتباع جميع التدابير اللازمة الخاصة بجائحة كوفيد-19 في جميع أنحاء المدرسة.

مديرة المدرسة

Maha Teema